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Відзнака

БРОШНІВ-ОСАДСЬКА ТГ:
приклад соціальної громади

Подяка – всім!

Нагорода - Тарасу Манорику! 
Висловлюю вдячність депутатам праців-

никам органу місцевого самоврядування, 
які демонструють самовідданість у роботі, 
професіоналізм, відповідальність, чуйність 
і щедрість душі. Бо саме ви, представляючи 
інтереси громади, забезпечуєте право кож-
ного бути почутим.

Особливі слова подяки ветеранам са-
моврядування, які віддали часточку своєї 
душі в його становленні та розвитку. Нехай 

Шановні жителі Брошнів-Осадської територіальної громади, 
депутати, посадові особи місцевого самоврядування!

ваш багатий досвід роботи в органах са-
моврядування стане часткою творчої робо-
ти кожного з нас.

Уклін і шана вам, дорогі жителі громади, за 
любов до рідного краю, за самовіддану що-
денну працю, високу активність у громад-
сько-політичному житті, за волонтерство, 
благодійність, за добрі серця і непереборне 
бажання та здатність здолати усі негаразди.

Сердечно бажаю усім, хто працює на бла-
го територіальної громади, кожній родині, 
кожному мешканцю міцного здоров`я, 
мирного неба, достатку й благополуччя. 
Нехай усі життєві негаразди обходять нас 
стороною, а непохитна віра у щасливе май-
бутнє рідного краю й України додають усім 
нам сили та наснаги!

З повагою ‒ голова Брошнів-Осадської 
селищної ради Тарас МАНОРИК.

Пам’ятаєте багатогодинні 
черги в державних 

установах, де треба 
було займати місце з 

самого ранку? Відчуття 
приниження, коли 

доводилося звертатися до 
чиновників, щоб зробити 

прості речі, наприклад, 
зареєструвати шлюб, 

народження дитини, право 
власності?

Демократія – це не лише 
про вибори президента чи 
депутатів. Демократія – це 
в першу чергу про те, що 

(Продовження на 2 стор.)

Нещодавно у Брошнів-
Осадську селищну 

раду завітав заступник 
військового командира 

військової частини А2637 
ВМФ і ЗСУ Олександр 

Іванович Кубишкін, капітан 
ІІ рангу. Він виконав 

почесну місію – вручив 
голові громади Тарасу 

Степановичу Манорику 
нагороду – пам’ятний знак 

«За сприяння військово-
морським силам України».

Олександр Кубишкін  подякував Тарасу Манорику за 
значний особистий внесок у справу розбудови, розвитку 
та забезпечення життєдіяльності ВМС та ЗСУ, за сумлінне 
служіння Україні та українському народу.   

Демократія – це в першу чергу про те, що громадяни мають право вимагати від обраної ними 

влади: поваги до себе та своєї гідності. Вимагати того, щоб держава працювала в їхніх інтересах, 

задля їхньої зручності. І саме тому демократія є однією з базових цінностей держави.

громадяни мають право 
вимагати від обраної ними 
влади поваги до себе та своєї 
гідності. Вимагати того, 
щоб держава працювала 
в їхніх інтересах, задля 
їхньої зручності. І саме 
тому демократія є однією 
з 6 базових цінностей 
Європейського Союзу. 
Усвідомлення того, що 
демократична держава - це 
сервіс, який ми, громадяни, 

найняли на роботу і 
оплачуємо цю роботу зі 
своїх податків.

У чому проявляється 
демократія? Та навіть 
у питанні доступу до 
державних послуг. Навіть, 
скажімо, тоді, коли ви 
реєструєтесь в електронній 
черзі ЦНАПу без «рєшал» 
і коробки цукерок; коли 
ви отримуєте необхідну 
довідку просто з дому 
через додаток «Дія»; коли 
в цьому ж додатку 

оформляєте 
допомогу при народженні 
дитини або відкриваєте 
ФОП – це означає, що 
держава виконує свою 
роботу - служить своїм 
громадянам.

Якщо вести мову 
про питання того, як, 
наприклад, розвиваються 
демократичні процеси 
у Брошнів-Осадській 
територіальній громаді, 
то це, передусім, дуже 
важливий аспект - повага 

до людської гідності. 
Голова громади Тарас 
Манорик, незважаючи 
на воєнний час, на брак 
коштів в казні, не залишає 
осторонь проблеми 
найменш захищених верств 
населення. Бо насамперед 
сповідує ті моральні 
чесноти, які закладені у 
Біблії, які характеризують 
найкращі якості людини.

Таким чином, у практику 

сьогодення 
увійшли такі важливі 

питання:
- відвідувати сім’ї 

в і й с ь к о в о с л у ж б о в ц і в , 
які захищають нашу 
державу від московського 
окупанта. У кожну оселю 
(комусь особисто, а комусь 
передають заступники 
чи старости) від голови 
громади приходять 
пакунки, які складаються 
з продуктів харчування та 
засобів особистої гігієни.

На ім’я голови Брошнів- 
Осадської селищної ради 

Тараса Манорика надійшла 
подяка від керівництва та 
особового складу 10 окремої 

гірсько-штурмової брига-
ди.

Як тут вказано, її вручено 
«За сприяння обороноздат-
ності України, допомогу 
ЗСУ, за активну громад-
ську позицію, патріотизм, 
проявлену волонтерську 
ініціативу та підтримку 

військовослужбовців бри-
гади».

«Ці слова вдячності, 
безперечно, адресовані 
й кожному жителю на-
шої громади, адже немає 
серед нас байдужих лю-
дей, котрі б не надавали 
підтримку ЗСУ, які б не 
вболівали за  нашу «де-
сятку». Хтось допомагає 
коштами, продуктами 
харчування чи працею, 
а хтось – молитвою. Тож 
кожен з нас у певній мірі 
– волонтер», – зауважує 
Тарас Манорик і каже: 
«Розуміємо, що допомо-
га війську – це щоденний 
крок, який наближає нас 
до перемоги. Наше військо 
– це наш надійний захист, 
наша сила і міць! Нехай 
Господь оберігає наших 
захисників у боротьбі, не-
хай додає їм сили й сна-
ги! Слава Україні! Героям 
слава!»

7 грудня - День місцевого самоврядування
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Місцеве самоврядування

(Продовження. Початок на 
1 сторінці)

«Усім нам сьогодні, у період 
війни, надзвичайно важко. 
А тим, у кого хтось з рід-
них нині воює на фронті, і 
того поготів. Бо це постій-

БРОШНІВ-ОСАДСЬКА ТГ:
приклад соціальної громади

Дієвим інструментом під 
час прийняття рішень міс-
цевими радами вважається 
Статут громади.

 Поряд із Конституцією 
України, Законом Украї-
ни “Про місцеве самовря-
дування” та іншими він 
визначає порядок фор-
мування та організацію 
діяльності ради. Здебіль-
шого Статути громад є 
типовими, однак вони мо-
жуть мати й окремі пун-
кти, і різнитися цим. 

На цей час серед жи-
телів Брошнів-Осадської 
ТГ побутує думка про 
необхідність прийняття 
цієї, як її називають, ма-
лої Конституції громади. 
Про це, зокрема, йшло-
ся на одному із засідань 
Громадської ради, яка діє 
при голові селищної ради 
Тарасу Манорику. Зокре-
ма, місцевий громадський 
діяч Василь Твардовський 
наголошує на тому, що 

ГРОМАДІ
ПОТРІБЕН СТАТУТ?

ні хвилювання в очікуванні 
бодай телефонного дзвінка. 
І до таких людей потріб-
но ставитись із особливим 
розумінням, з повагою, під-
тримкою. Тому й прийнято 
рішення від органу місцевого 
самоврядування прийти до 
цих людей, до цих родин, щоб 
скласти особисту подяку за 
наш із вами спокій», - пояс-
нює Тарас Манорик.

- На порядок денний 25 
позачергової сесії Брош-
нів-Осадської селищної 
ради виносились питання 
«Про затвердження Про-
грами підтримки Збройних 
Сил України, підрозділів 
територіальної оборони та 
2 відділу Калуського РТЦК 
та СП на 2022 рік», а також 
дотичне до Програми пи-
тання «Про внесення змін 
до комплексної програми 
соціального захисту окре-
мих категорій населення 
Брошнів-Осадської се-
лищної ради на 2021-2025 
роки». Депутати підтри-
мали проєкти рішень, і це 
стало підставою для того, 
щоб військовослужбовцям 
ЗСУ, які призивались чи 
пішли добровільно у лави 
нашої армії від нашої ТГ та 

брали безпосередню участь 
у бойових діях, з бюджету 
селищної ради можна було 
надавати одноразову ма-
теріальну допомогу в гро-
шовому еквіваленті. 

- Кілька сотень наших муж-
ніх захисників, які нині вою-
ють з ворогом, є жителями 
з населених пунктів Брош-
нів-Осадської ТГ. У велике 
свято Покрови Пресвятої 
Богородиці, Дня захисників і 
захисниць України,  Дня УПА 
та Дня  українського коза-
цтва спільно з депутатами 
селищної ради ми прийняли 
рішення і прийняли відповід-
ні документи. Це означає, 
що згідно із заявами виділя-
тимемо з місцевого бюдже-
ту кошти, щоб у домівку 
кожного військового ЗСУ, 
який бере участь безпосе-
редньо у бойових діях, з на-
шої територіальної грома-
ди прийшла матеріальна 
допомога у розмірі 4 тисячі 
гривень. Розумію, що сума 
не велика, однак це допом-
оже сім’ям військових при 
потребі, наприклад, купити 
дрова, продукти чи інші не-

обхідні речі, - зауважує Та-
рас Манорик.

— Ми не маємо права і не 
можемо не подбати про тих 
громадян переселенців, які 
у цей важкий для країни час 
знайшли прихисток у на-
шій громаді. Для цих сімей 
також важлива наша увага і 
повага.

«Брошнів-Осадська селищна 
рада налагодила зв’язки з бла-
годійними фондами, а також 
співпрацюємо з обласною та 
районною військовими ад-
міністраціями. Таким чином, 
нам вдається надавати ма-
теріальну допомогу внутріш-
ньо переміщеним особам, які 
отримують не тільки речі 
повсякденного побуту, а й про-
дукти харчування, для них 
влаштовувались екскурсії на-
шими населеними пунктами, 

уроки з історії та з української 
мови», - каже Тарас Манорик.   

— Особливо в перші мі-
сяці, як почалася окупація 
України, Брошнів-Осадсь-
ка громада отримувала з-за 
кордону гуманітарні допо-
моги, в яких були засоби 
гігієни та медикаменти. Їх 
перенаправляли для наших 
військових, а також для міс-
цевої лікарні.

«Частину ліків, що не є засо-
бами ургенції, селищна рада 
передавала в КНП «Брош-
нів-Осадська міська лікарня» 
для пацієнтів з хронічними 
захворюваннями. Засоби 
особистої гігієни, що було 
потрібно, – для хворих, які 
отримують сторонню допо-
могу вдома, тобто, для лежа-
чих, а ще – для паліативних 
хворих у лікарні. Зауважу, 
що у відділі соціального за-
хисту населення селищної 
ради створено реєстр таких 
потребуючих осіб. А молоді 
мами, у яких є малі діти, мог-
ли безкоштовно отримува-
ти памперси, дещо з продук-
тів дитячого харчування», 
- каже Тарас Манорик. 

Приклади соціальної гро-
мади Брошнів-Осадської се-
лищної ради ТГ можна про-
довжувати. Якщо говорити 
конкретніше, то у громаді 
продовжується традиція 
вітати поважних ювілярів з 
90 та 95-річчям. У місцевій 
Брошнівській лікарні запра-
цював відділ паліативної до-
помоги, а обслуговуванням 
одиноких перестарілих зай-
мається новостворена служ-
ба Комунальний заклад 
«Центр надання соціальних 
пос-луг» Брошнів-Осадсь-
кої селищної ради. На поча-
ток навчального року з учас-
тю селищної ради спільно з 
БО «БФ «Серце Марії» було 
проведено благодійну акцію 
допомоги дітям із малоза-
безпечених сімей «Шкіль-
ний портфелик», у закладах 
освіти, як було і в довоєн-
ний період, здійснюється 
харчування дітей з пільго-
вих категорій за кошти міс-
цевого бюджету.

Тарас Манорик каже на-
віть більше: «Селищна рада, 
яка консолідує громаду, має 
ще чимало цікавих задумів 
до співпраці з різними бла-
годійними фондами та гро-
мадськими організаціями. 
А це – кроки до покращення 
як соціальних проєктів, так і 
для культурного та духовно-
го розвитку».

згідно зі Статутом ми мог-
ли б, для прикладу, впро-
вадити так зване звання 
Почесного жителя селища 
чи села, який добився ва-
гомих результатів у своїй 
діяльності, чи, наприклад, 
визнати таким військово-
службовця, який повер-
неться з війни з високими 
державними нагородами. 

Також  у положенні Ста-
туту можна передбачити 
території меж ТГ, вказа-
ти на форми взаємодії 
та співпраці органів та 
посадових осіб місцево-
го самоврядування з міс-

цевими підприємствами, 
установами та організа-
ціями, передбачити ма-
теріальну та фінансову 
складову основ місцевого 
самоврядування. Стату-
том можна також узако-
нити декларування під-
тримки благодійництва, 
меценатства та спонсор-
ства, участь громади в 
міжнародному співробіт-
ництві, налагодженні 
зв’язків з громадами міст 
інших країн світу та осе-
редками української 
діаспори за кордоном. У 
Статуті передбачаються 
й такі інструменти здійс-
нення місцевого самовря-
дування громадою, як 
місцеві ініціативи, збори 
громадян за місцем про-
живання, громадські слу-
хання, електронні пети-
ції. Тобто більшість того, 
що дозволяє громадянину 
впливати на долю власно-
го населеного пункту. При 
цьому варто наголосити, 
що саме використання ін-
струментів участі громад-
ськістю суттєво покращує 
співпрацю між громадою 
та владою, оскільки гро-
мада отримує можливість 
доносити до влади свої 
проблеми, а влада – мож-
ливість спрямовувати ре-
сурси на вирішення акту-

альних проблем.
Однак, як зазначалося 

вище, Брошнів-Осадська 
ТГ до цього часу, на жаль, 
не мала свого Статуту. 
Як зазначалося вище, іні-
ціаторами для прийняття 
цього документа є гро-
мадська рада при голові 
Брошнів-Осадської се-
лищної ради. Підготовка 
до написання основних 
положень Статуту розпо-
чалась, і, як зауважує Та-
рас Степанович Манорик, 
невдовзі  наша громада 
розробить і ухвалить наш 
Статут.
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Обов’язок - служити громаді

Цього року Брошнів - Осадській те-
риторіальній громаді виповнюєть-

ся 5 років з часу її створення. Це 
– своєрідна подія і маленький пів 

ювілей, адже селище, як ніколи 
раніше, стало адміністративним 

центром громади, і до нього приєд-
налися не тільки населені пункти 

Рожнятівщини, а й села з Долинсь-
кого та Калуського районів.

Як живеться в новій громаді? 
Звичайно, є проблеми, які в міру 
можливостей вирішуються, а ось 
на фоні культурно-мистецько-
го розвитку спостерігається тісна 
співпраця: творчі колективи, які 
активно демонстрували своє мис-
тецтво на різних заходах, як, скажі-
мо, на Днях села, які проводились 
у довоєнний період, вже стали ві-
домими на теренах всієї Брошнів- 
Осадської громади.

Звичайно, велику роль у діяль-
ності новоствореної ТГ відігра-
ють депутати, старости, активісти, 
котрі доводять до органу виконав-
чої влади громади важливі питання 
як господарського, так і соціально-
го характеру.  

«А як було раніше?» - таке запи-
тання адресуємо Василю Твар-
довському, котрий неодноразово 
обирався депутатом Брошнів-О-
садської селищної ради, був членом 
виконкому та заступником селищ-
ного голови з питань діяльності 
виконавчих органів влади у період 
1998 – 2002 років. Ось що він каже:  

«7 грудня 1990 року Указом Пре-
зидента України було прийнято 
Закон України «Про місцеве са-
моврядування в Україні», і цей день 
визнано професійним святом. День 
місцевого самоврядування – це 
свято тих, хто трудиться у радах 
усіх рівнів. Саме через органи са-
моврядування громадяни реалізу-
ють своє право брати участь у вирі-
шенні проблем місцевого значення, 
відстоюванні інтересів своїх насе-
лених пунктів. Сьогодні на місцеве 
самоврядування покладено велику 
відповідальність за соціально-еко-
номічний стан територіальної гро-
мади, за благополуччя жителів, за 
створення комфортних умов для 
проживання її мешканців. Як все 
це реалізувати? Звичайно, для цьо-
го є депутати й актив, діють ство-
рені громадські ради, у які входять 
люди з досвідом праці, молодь – з 
креативним мисленням. Як ро-
зумію, у нашій громаді це є.

БУДЬМО БЛИЗЬКІ ДО ЛЮДЕЙ!
Водночас пригадую 1985 рік, а це, 

зауважу, було 37 років тому, коли 
жителі Брошнева-Осади довірили 
мені представляти свої інтереси, 
обравши депутатом. У той час ще 
не було Закону України «Про міс-
цеве самоврядування в Україні», 
а в селищі просто було утворено 
75(!) виборчих округів і, відповід-
но, було 75 депутатів! Як працю-
вали? Збирались на сесії у ниніш-
ньому Народному домі, а колись це 
був Будинок культури, на другому 
поверсі у малому залі. На порядку 
денному зазвичай були питання 
благоустрою та бюджету, менше – 
соціального змісту. Однак їх вирі-
шення місцева влада здебільшого 
адресувала керівникам державних 
підприємств селища, які відтак і 
виконували рішення сесій, тобто, 
доручення виборців. А ще, наголо-
шу, що велика кількість депутатів 
сприяла тому, що місцева влада 
була реально близькою до людей. 
Це – позитив.

Сьогодні з вдячністю згадую 
депутатів минулих скликань, з 
якими доводилось працювати, 
це - Богдан Федорович Хоптяк, 
Зеновій Іванович Курташ, Ніна 
Валентинівна Левицька, Ярослав 
Михайлович Павляк, Ярослав 
Матвійович Комар, Богдан Пав-
лович Маслій, Василь Якимович 
Капустяник, а також тих, хто вже 
відійшов у вічність. З цими депу-
татами вирішувалось багато за-
питів виборців.

А сьогодні, можу сказати з влас-
ного переконання, плідно пра-
цює на своєму виборчому окрузі 
наш народний обранець Володи-
мир Іванович Площанський. Він 
завжди серед людей, переймаєть-
ся проблемами, активний в роботі 
як на окрузі, так і в постійній де-
путатській комісії. На його адре-
су виборці завжди висловлюють 
щиру подяку за турботу.

Без перебільшення: День місце-
вого самоврядування – це свято 
є доброю нагодою, щоб представ-
ницьку владу вітати, і щоб вкотре 
наголосити, що гуртом громадою 
здолаємо всі негаразди!» 

 Користуючись нагодою виступу 
в пресі, Василь Володимирович 
Твардовський привітав представ-
ників самоврядних органів з їх 
професійним святом і побажав 
всім міцного здоров’я, успіхів у 
праці та перемоги!

Любов Ахмарова – депутат
з найбільшим стажем!

Директор ЗДО «Шовкова косиця» 20 років представляє інтереси 
виборців у Брошнів-Осадській селищній раді

…Все почалося тоді, коли у 2000 
році на той час депутат Брошнів- 
Осадської селищної ради Оксана 
Галич достроково припинила повно-
важення. А роботи по виконанню 
громадських доручень було багато. 
Людям потрібно було складати акти, 
вникаючи в їхні проблеми, тож на 
той час голова селищної ради Вік-
тор Бурлака й попросив тоді Любов 
Гнатівну Ахмарову допомагати у 
підготовці документів на виборчо-
му окрузі. Фактично це був старт до 
багатолітньої праці на громадській 
роботі в органі місцевого самовряду-
вання.

Вже у 2002 р. відбулися чергові міс-
цеві вибори, і Л. Г. Ахмарову було 
вперше обрано депутатом ради.

- Округи були малі, і я знала бук-
вально всіх, хто живе на окрузі, який 
представляю. У моєму записнику 
було зазначено осіб з інвалідністю, 
тих, хто малозабезпечений, хто бага-
тодітний. Я знала проблеми кожної 
родини, а зустрічі з виборцями від-
бувалися досить часто. Так, ми обго-
ворювали спільно з людьми букваль-
но всі гострі питання, які виникали 
у селищі, думали, як краще і раціо-
нальніше втілити у реальність те, що 
належало зробити, - пригадує Люба 
Гнатівна.

І якщо згадати і підвести підсумок 
того, що вдалося зробити з участю 
Любові Ахмарової за 20 років, то 
найважливішими проблемами для 
депутата було: - водопостачання. У 
2008 р. було капітально відремонто-
вано свердловину (біля приміщення 
школи), і жителі 5-типоверхівки під 
номером 40 по центральній вулиці 22 
Січня, у якому є 60 квартир, врешті 
отримали воду. Вона прийшла тоді 
навіть на останній 5-тий поверх, що 
раніше було, як велика рідкість. На-
ступного 2009 року за кошти місце-
вого бюджету вдалося перекрити дах 
цього будинку, з дольовою участю 
його мешканців встановлено ринви, 
замінено вікна на сходових клітках. 
Всі роки слідкуємо за станом нашої 
криниці – чистимо її, щоб в екстре-
мальних випадках можна було при-
нести у квартиру воду, - каже Л. Ах-
марова.

І завдяки старанням депутата років 
4 тому вдалося зробити благоустрій 
бля багатоповерхівок по вулиці 22 
Січня під номерами 40, 42, 44, 46. 
Вирішено проблему щодо розміщен-
ня сміттєвих баків, і дуже багато ко-
рисних справ зроблено, і проведення 
господарських робіт продовжується, 
на території ЗДО «Шовкова косиця». 
«Замінено дах, вікна, а також труби 
водопостачання та каналізації, над 
чим активно працюємо останнім ча-
сом», - каже Л. Г. Ахмарова.

А ось роздумуючи над минулим і 
сьогоденням, Любов Гнатівна схи-
ляється до тієї думки, що процес 

децентралізації та створення тери-
торіальних громад сприяв зменшен-
ню чисельності виборчих округів, а 
також зменшенню числа депутатів 
- представників інтересів виборців. 
Водночас території округів значно 
збільшились, і в цьому є складність. 
Адже нині у селищі Брошневі-Осаді, 
в якому проживає понад 5 тисяч 
мешканців, є всього 3 виборчі окру-
ги, представлені 11 депутатами. Це 
– мало, особливо, якщо, наприклад, 
вести мову про будинки комунальної 
сфери, де мешканців врази більше, 
ніж у приватному секторі.

«Останні два роки для громади є надз-
вичайно складними. Ковід, а далі – вій-
на. Першочерговим для всіх громадян 
та органу місцевої влади зокрема ста-
ло питання допомоги ЗСУ, вирішення 
проблем з внутрішньо переміщеними 
особами. Тільки в «Шовковій косиці» 
з весни до літа проживало понад 130 
осіб. Це – масштабний обсяг робіт, 
адже людей потрібно було прийня-
ти, поселити, харчувати і створювати 
умови для проживання. Певний час 
доводилось буквально жити в садочку, 
займатися волонтерством, підставляти 
плече тим, хто залишився, як кажуть, 
без нічого. Цим сім’ям доводилося до-
помагати у пошуку житла, коли відтак 
їх виселяли з садочка, і ці люди й сьо-
годні звертаються за різною допомо-
гою, бо вижити за мінімальну пенсію у 
розмірі трохи більше, як 2000 гривень, 
яку отримують окремі переселенці, є 
просто неможливо», - зауважила ди-
ректор ЗДО та депутат.

Любов Гнатівна є депутатом Брош-
нів-Осадської селищної ради, у якої, 
так би мовити, найбільший депутатсь-
кий стаж. Вона – уродженка села Кре-
ховичі, у Брошневі-Осаді закінчила 
школу, здобувала освіту у Львівському 
педучилищі та в Івано-Франківському 
університеті ім. В. Стефаника. Спочат-
ку працювала вихователем у дитсадоч-
ку «Шовкова косиця», а починаючи з 
2002 року – і керівник, і народний об-
ранець.

«Депутатство – це передусім бажан-
ня вміння і прагнення допомагати лю-
дям», - переконана Л. Г. Ахмарова. 



Ірина Завадецька, доцент 
Прикарпатського універси-
тету ім. Василя Стефаника.

4

Мистецтво
Слід зауважити, що із всіх 

56 музичних шкіл, які є 
на Прикарпатті, Брошнів- 
Осадська дитяча школа мит-
сецтв імені Василя Івасюка 
входить у десятку кращих. 
Щорічно тут здобуває про-
фесійну майстерність по 
240 учнів, працює три ос-
новні відділи: художній, хо-
реографічний, музичний.

 «Талановитість і майстер-
ність викладачів музики 
– це успішність їхніх уч-
нів, і саме цей показник є 
результатом роботи викла-
дача», - зауважує Катерина 
Іванівна Тринчук. При цьо-
му директорка демонструє 
фото шкільного альбому, 
де серед юних вихованців 
школи нині світяться ті, 
хто щоденною працею над 
собою, вдосконалюючи та-
лант, торують шлях до ви-
сокої музики.

Мистецьке життя ніко-
ли не зупиняється. Воно 
завжди повторюється в уч-
нях, які славлять наш Бой-
ківський край не тільки в 
межах України, а й у світі!

Лілія Маковка, студентка 
Київського державного ін-
ституту культури ім. О. Є. 
Корнійчука.

21 листопада ц. р., у день великого християнського свята Ар-
хистратига Михаїла виповнилося 22 роки з того часу, як у Брош-
неві-Осаді було урочисто відкрито приміщення нової школи. «Це 
стало своєрідним початком у подальшому мистецькому житті 
селища, адже окрім традиційних музичних відділів почали пра-
цювати відділи хореографії та образотворчого мистецтва», - 
каже директор Брошнів-Осадської ДШМ ім. В. Івасюка Катерина 
Тринчук. До речі, трудовий стаж Катерини Іванівни становить 
49 років. З 1988 р. вона працювала на посаді завуча, а вже остан-
ні 24 роки очолює дитячу школу мистецтв. І саме К. І. Тринчук 
у березні 2002 року започаткувала проведення відкритого облас-
ного дитячого фестивалю-конкурсу естрадної пісні «Водограй», 
присвяченого Герою України Володимиру Івасюку. І саме в цьо-
му колективі працює, передаючи свою професійну майстерність 
молодим музикантам, Заслужений працівник культури України, 
керівник оркестру народних інструментів, неодноразовий учас-
ник обласного фестивалю «Кобзареві струни» Ярослав Тринчук.

ВИСОКЕ ВИЗНАННЯ 
ХРИСТИНИ РЕНДЗЯК!

Зовсім недавно на не-
босхилі творчого олім-
пу запалала яскравим 
промінням зоря вихованки 
Брошнів-Осадської ДШМ 
ім. В. Івасюка Христини 
Рендзяк, яка родом із села 

Рівня. 
Після закінчення му-

зичного закладу у на-
шому селищі Христина 
була студенткою Іва-
но-Франківського фахо-
вого музичного коледжу 
імені Дениса Січинсько-

Гортаючи сторінки шкільного альбому, Катерина Тринчук називає й інших випускників,
які добились визнання у творчості. Хто ж вони?

Надія Мартинів, студентка 
Прикарпатського інституту 
культури ім. В. Стефаника, 
учасниця академічного ансам-
блю пісні і танцю «Гуцулія».

Назарій Яцишин, студент  
Національного педагогічного 
університету імені М. П. Дра-
гоманова, м. Київ. Фіналіст 
конкурсу «Голос країни»

Тетяна Федоран, випуск-
ниця Прикарпатського ін-
ституту культури ім. В. 
Стефаника, викладач Брош-
нів-Осадської ДШМ ім. В. 
Івасюка по класу фортепіано.

Наталія Шевченко-Шутяк, 
Заслужена артистка Украї-
ни, солістка академічного 
ансамблю пісні і танцю 
«Гуцулія».

Ігор Тринчук, випускник 
Рівненського державного гу-
манітарного університету, ди-
ректор Рожнятівського НД.

Олександр Левицький, ви-
пускник Прикарпатського 
інституту культури ім. В. Сте-
фаника, викладач Брошнів- 
Осадської ДШМ ім. В. Івасюка.

Марія Озарків, випуск-
ниця Прикарпатського ін-
ституту культури ім. Ва-
силя Стефаника, викладач 
Брошнів-Осадської ДШМ.

ГОРДІСТЬ ІВАСЮКОВОЇ ШКОЛИ

го,  відтак вона висту-
пала в Академічному 
Камерному Оркестрі 
“HARMONIA NOBILE” 
Івано-Франківської об-
ласної філармонії, а нині 
є студенткою Львівської 
національної музичної 
академії імені Миколи 
Лисенка. Її запросив на 
навчання у сій клас рек-
тор консерваторії, відо-
мий скрипаль Ігор Пила-
тюк. 

А нещодавно Христині 
вдалося бути на прослу-
ховуванні в Австрії, яка 
славиться як своєю Ві-
денською оперою, так і 
неперевершеним та слав-
нозвісним Королівським 
оркестром. Там дівчина 
отримала високе визнан-
ня і навіть більше: там їй 
запропонували навчан-
ня. Наскільки відомо, 
Христина мріє згодом 
продовжити своє нав-
чання у Відні.

Оксана Струтинець, сту-
дентка Івано-Франківсь-
кого  фахового музичного 
коледжу ім. Д. Січинського.
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Лілія Мудрик, студентка 
Консерваторії музики, теа-
тру і кіно, м. Ніцца, Франція.
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Мистецтво

Юлія Гобела, студентка 
Івано-Франківського на-
ціонального технічного 
університету нафти і газу, 
факультет архітектури.

Ірина Головата, студентка 
Національного університету 
«Львівська політехніка», фа-
культет  «Архітектура і дизайн».

Іван Дідоха, студент Прикар-
патського інституту культури 
ім. В. Стефаника.

Ольга Харів, студентка 
Прикарпатського інсти-
туту культури імені Ва-
силя Стефаника по класу 
бандури.

Вікторія Олексюк, студент-
ка Івано-Франківського фа-
хового музичного коледжу 
імені Дениса Січинського.

Вікторія Яцук, студентка 
Івано-Франківського фа-
хового музичного коледжу 
імені Дениса Січинського.

Вікторія Урус, студентка 
Рівненського державного 
гуманітарного університету.

Наталія Дутчак, студентка 
Дрогобицького державного 
педагогічного університету 
ім. Івана Франка.

Оксана і Світлана Дуридів-
ки, студентки Львівської 
музичної академії ім. Ми-
коли Лисенка по класу бан-
дури.

Ольга Цуцман, студентка 
Львівської музичної ака-
демії імені Миколи Лисенка 
по класу віолончелі.

Тетяна Зонгайм, випуск-
ниця Львівської музичної 
академії ім. М. Лисенка, 
викладач Брошнів-Осадсь-
кої ДШМ ім. В. Івасюка по 
класу бандури.

Катерина Фрей, студентка 
Львівської музичної ака-
демії ім. Миколи Лисенка 
по класу фортепіано.

Наталія Зорій, випускниця 
Одеської національної му-
зичної академії ім. А. В. Неж-
данової по класу скрипки.

Микола Дідоха, студент 
Прикарпатського інституту 
культури ім. Василя Стефа-
ника, артист вокального ан-
самблю «Адоро».

Іванна Локатир, студентка 
Дрогобицького державного 
педагогічного університету 
імені Івана Франка.

Каріна Семанів, студентка 
Івано-Франківського фа-
хового музичного коледжу 
імені Дениса Січинського.

Матвій Тебешевський, пра-
цівник телебачення м. Київ, 
музичний редактор.

Богдан Ликтей, студент 
Національного педагогіч-
ного університету імені М. 
П. Драгоманова, м. Київ.

Надія Безкишка, студентка 
Самбірського фахового ко-
леджу культури і мистецтв.

Северин Боднар, студент 
Дрогобицького державного 
педагогічного університету 
ім. І. Франка.
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Будні громади

ГАЗДІВКА В УМОВАХ ВОЄННОГО СТАНУ: 
ми найперше подбали про допомогу військовим та переселенцям, а тепер 

продовжилися роботи по благоустрою. В основному – господарським методом
Останні два роки наше 

життя змінилося: спершу 
епідемія COVID-19, а далі 

– війна… Все це, як розуміє-
мо, негативно вплинуло на 
наповнюваність бюджету 

громади, адже суттєво 
зменшилися надходження, 
а запит від людей на вико-

нання господарських робіт, 
можна сказати, незмінний. 

У той же час голова громади 
Тарас Манорик, як кажуть, 

не втомлюється дякува-
ти всім нам - платникам 

податків – за те, що в не-
простий для країни час ми 

самоорганізувалися, працю-
ємо і демонструємо вчинки 

благодійництва, милосердя, 
єдності.

Креховицький
ДЗВІН

У «Брошнівському віс-
нику» за 15 вересня 2022 
р. було вміщено статтю 
під назвою «Креховицька 
прадідівська церква. Хра-
мові Пресвятої Богороди-
ці – 180 років!» На жаль, 
у тексті була неточність, а 
саме: написано, що «…по-
тужний дзвін придбаний 
за кошти сільського ста-
рости Богдана Мельника». 
Натомість маємо поясни-
ти, що кошти на придбан-
ня дзвону збирало село, а 
ось доставив його з Польщі 
Богдан Мельник.

Історія Креховицького 
дзвону пов’язана з тим, що 
у період Другої світової 
війни великий церковний 
дзвін, як мовиться, кудись 
зник, і на старій дзвіниці 
залишились всього два малі 
дзвони. Тому була потреба 
придбати потужний новий. 

Кошти збирали усім селом. 
Відтак знайшли у Польщі 
виробника, котрий пого-
дився вилити нового дзво-
на. Сільський староста Бог-
дан Мельник кілька разів 
їздив у сусідню країну, щоб 
визначитися, який саме 
звук найбільше сподобаєть-
ся креховичанам, і тому 
повертався з флешкою, на 
якій було записано звуки. 

Врешті півтонний дзвін 
було доставлено з Польщі 
до храму Пресвятої Богоро-
диці. Його встановили у но-
возбудовану дзвіницю, яку 
16 грудня 2019 року освя-
тив Архієпископ і Митро-
полит Івано-Франківський 
Володимир Війтишин.

(Уточнення)

Тарас Манорик акцентує 
увагу на тому, що з пер-
ших днів війни селищна 
рада сконцентрувала увагу 
на допомозі військовим і 
зокрема тим, що мобілізу-
вались з нашої громади. 
Чимало захисників, які 
вирушали на фронт, звер-
талися, щоб вирішувати 
нагальні питання, які сто-
сувалися допомоги, люди 
збирали благодійні кошти, 
закуповували потрібні речі 
для хлопців. Як приємно 
нам бачити, що народився 
у селищі Брошневі-Осаді 
уже славнозвісний за ме-
жами нашої ТГ «Шкільний 
батальйон», як налашто-
вувались міждержавні 
стосунки, чому сприяли 
вихідці з населених пунктів 
громади і навіть наші за-
робітчани! Кипіла робота в 
селах: місцеві господині го-
тували їжу і випічку, закри-
вали м’ясні та овочеві кон-
серви. Громада нагадувала 
величезний вулик, у якому 
всі працюють для єдиної 
мети – нашої ПЕРЕМОГИ!

І приблизно тоді виникало 
багато питань щодо при- 

йому перших переселенців 
з тих міст і сіл України, де 
вже велись бойові дії. Було 
необхідне сприяння у допо-
мозі житла для внутрішньо 
переміщених осіб, для їх за-
безпечення засобами осо-
бистої гігієни, одягом, про-
дуктами харчування тощо. 
До речі, на перших порах з 

початку військової агресії 
росії на території Брош-
нів-Осадської ТГ найбіль-
ше проживало 1112 осіб 
переселенців. Люди були 
влаштовані у приміщення 

закладів освіти громади та 
у приватному секторі. Сьо-
годні ж у наших населених 
пунктах проживає 547 осіб 
з числа внутрішньо перемі-
щених, і вони знайшли при-
хисток у приватних будин-
ках чи у квартирах. 

«Звичайно, ці люди ро-
зраховують на допомогу 
держави та місцевої вла-
ди, бо тимчасово тут вони 
знайшли свій дім. Все, що 
отримуємо від обласної 
чи районної військових 
адміністрацій, від наших 
благодійників насамперед 
передаємо переселенцям 
від імені громади. Однак, 

зауважу, при цьому завжди 
пам’ятаємо про місцевих 
жителів і зокрема про тих, 
що належать до най-
менш захищених верств 
населення. Тому скеровує-
мо благодійну допомо-
гу і в місцеву лікарню для 
хворих людей, при можли-
вості допомагаємо сім»ям 
військових та сім’ям, у яких 
є маленькі діти. Працюють 
соціальні програми», - зау-
важує Тарас Манорик.

Паралельно у громаді 
тривають роботи, які ніяк 
не назвеш великим будів-
ництвом, адже вони не 
масштабні: кошти Держ-
бюджету у воєнний період 
спрямовані перш за все на 
обороноздатність та під-
тримку ЗСУ. Тому все, що 
робимо, аби підтримувати 
у належному стані інфра-
структуру, проводимо у 
рамках економії коштів міс-

цевого бюджету, і це є наша 
газдівка.

Буквально з весни сила-
ми КП «ЖЕК» Брошнів-О-
садської селищної ради ми 

почали працювати над про-
довженням ремонту фут-
больного поля на стадіоні 
«Капати»: щоб вирівняти 
поле, вже завезено багато 

вантажівок грунту.
Вперше, чи не за остан-

ніх років 20, комунальники 
взялися за чищення 4-ьох 
первинних мулових від-
стійників на очисних спо-
рудах. Проводиться обрізка 
аварійних дерев і заготівля 
дров для найменш захище-
них верств населення гро-
мади. Працюють соціальні 
проєкти.

Реагуючи на запит людей, у 
Брошневі-Осаді було завер-
шено ремонт тротуарного 
полотна по вулиці 22 Січня, 
де викладено бруківку. 

Стежка з бруківки про-
тяжністю на 61 м шириною 
на 1,6 м з’явилась від вулиці 
Миру і з’єдналась із вули-
цею Залізнична. 

На прохання місцевої вла-
ди, ТОВ «ПБС» влаштувало 
з’їзд з центральної дороги 
на вул. Лесі Українки поб-
лизу магазину «Гостинець».

І поруч з цим щоден-
но виконуються й інші та 
надзвичайно потрібні у 
громаді роботи. Насам-
перед, у закладах освіти 
влаштовано укриття для 
перебування дітей та уч-
нів під час повітряної три-
воги. А це означає, що там 
не тільки прибрано, а й 
встановлено освітлення, 
влаштовано лавки і об-
ладнано іншими потріб-
ними речами. У дитсадку 
«Світанок» замінено труби 
теплемережі, багато госпо-
дарських справ виконано у 
«Шовковій косиці». 

А тепла осінь неабияк 
посприяла тому, щоб ще 
цьогоріч, де це необхідно, 
підсипати дороги в кож-
ному з населених пунктів 
Брошнів-Осадської гро-
мади, встановити дитячі 
майданчики у Креховичах, 

Брошневі-Осаді, і як тіль-
ки дозволить погода - в 
селі Брошневі.

Такою, як бачимо, і є 
газдівка в умовах війни…
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На той час член виконко-
му селищної ради, місцевий 
журналіст і громадський діяч 
Василь Твардовський був 
очевидцем тодішньої великої 
події – відкриття пам’ятника 
невідомому солдату в Брош-
неві-Осаді.

«Це було весною 1985 року, 
а саме в період відзначення 
40-ої річниці з часу перемоги 
у Великій Вітчизняній війні. 
На місці, де ще донедавна був 
пам’ятник, а тепер це тери-
торія Храму Вознесіння Го-
споднього УГКЦ, зібралася 
на той час вся партійна еліта 
– керівники райкому партії та 
райвиконкому, громадськість 
селища й учнівська молодь, 
фотографи й журналісти. 
Пригадую, як вишикувалися 
класи, окремі школярі стояли 
у так званій почесній варті з 
муляжами автоматів, а троє 
військових зробили три авто-
матні залпи в повітря. І того 
дня під час урочистостей було 
запалено вічний вогонь сла-
ви», – розповідає Василь Воло-

НЕ БУДЕ ВЖЕ ДИВИТИСЯ
НА НАС «БУРЯТ»…

Подія

З робочим візитом

У Брошневі-Осаді 
демонтовано пам’ят-
ник невідомому сол-
дату.
За весь період сво-

го існування селище 
Брошнів-Осада пере-
жило чимало змін, та 
деякі події вартують 
того, щоб пам’ять 
про них закарбувала-
ся навіки. Бо все це – 
наша історія.

димирович. До речі, він додає, 
що на той час бюджет селища 
мав приблизно 5 тисяч рублів 
надходжень, і з них половина 
коштів власне й використо-
вувалась на оплату газу, що 
безперестанку горів на «п’яти-
кутній звізді».

Великі зміни, а суттєвим є те, 
що відбулись вони передусім 

у мисленнях людей, станов-
ленні Незалежності України 
та демократичного вибору ро-
звитку держави отримали не-

абиякий вплив на громадське 
життя. Привабливу територію 
в центрі селища рішенням 
селищної ради І демократич-
ного скликання у 1991 році 
було передано церковній гро-
маді під будівництво святині 
– Храму Вознесіння Господ-
нього УГКЦ. Таким чином, 
пам’ятник опинився на цер-
ковному подвір’ї, зрештою, 
він втрачав свою значимість. 
Хтось давно розпорядився 
зекономити газ, і подейкують, 
що не один керівник селищ-
ної ради міркував про дореч-
ність демонтажу пам’ятника, 
але, очевидно, не було на те 
політичної волі.

Нещодавно ідею демонтажу 
пам’ятника порушив депутат 
Брошнів-Осадської селищної 
ради Володимир Савчук, і цю 
думку активно підтримали го-
лова громади Тарас Манорик 
та отець декан Брошнів-Осад-
ського деканату УГКЦ, насто-

ятель Храму Вознесіння Го-
споднього УГКЦ Володимир 
Майка.

-Вже давно ми прийняли 
історичну справедливість і 
твердо розуміємо, що таке 
московія. Бо пам’ятаємо, як 

знищував москаль українську 
еліту й народ, і це були його 
методи становлення радян-
щини. Як гноїли і гнобили, як 
русифікували нашу націю… 
Москва замовчувала те, що 
якби не український солдат, то 
ніколи не було б перемоги над 
фашизмом у Другій Світовій 
війні. Тепер яничари знову 

проявили своє варварство, 
демонструючи ненависть 
до українців та України, яка 
сповідує інші цінності. Го-

стомель і Буча… Маріуполь, 
Ізюм… Ми не пробачимо мо-
скалям тих звірств, яких вони  
вчинили над нашим народом. 
Ми ніколи не забудемо зака-
тованих наших героїв, згвал-
тованих жінок і дітей, смертей 
невинних людей нашої миро-
любивої країни. Ми не допу-
стимо, щоб з висоти обеліска з 
подвір’я церкви на нас дивив-
ся якийсь «бурят»…», – каже 
голова Брошнів-Осадської се-
лищної ради Тарас Манорик. 
Слід зауважити, що цю пози-
цію підтримав виконком, і 19 
липня 2022 р. було прийнято 
рішення №65 «Про демонтаж 
пам’ятника воїнам, полеглим 
в ІІ Світовій війні».

-Так, на все є свій час. Є час 
каміння розкидати, і є час 
його збирати. Наша церковна 
громада стовідсотково підтри-
мала рішення про демонтаж 
пам’ятника, і є у нас задум, щоб 
на тому місці у майбутньому 

збудувати Дім скорботи. Бо 
це – на часі, це – актуально 
для селища Брошнів-Осада. 
За вирішення цього питання 
візьмемося в недалекому май-
бутньому, як тільки заверши-
мо спорудження приміщення 
Катехитичного центру, – по-
яснив о. Володимир.

…У Брошневі-Осаді хтось 
називав цю споруду пам’ят-
ником Невідомому солдату, 
у Вікіпедії вказано, що це – 
могила Невідомого солда-
та, а комусь високі елементи 
нагадували Обеліск слави. 
Однак, у перелік пам’яток 
історії та архітектури місце-
вого значення цей об’єкт не 
внесли. Як розуміємо, він не 
мав, як кажуть, права на іс-
нування, відійшовши у не-
буття… Як, зрештою, давно 
вже забутий мешканцями 
селища колись встановлений 
з нагоди 25-річчя перемоги у 
ІІ Світовій війні (раніше – Ве-
ликій Вітчизняній війні), і та-
кож демонтований «Пам’ят-
ник воїнам-визволителям, які 

загинули від рук українських 
буржуазних націоналістів». 
Він розташовувався поблизу 
теперішніх воріт до Храму на 
тому місці, де тепер встанов-
лено  дошку оголошень – цер-
ковну афішу.

Отакі корективи вносить істо-
рична правда у наше життя…

БРОШНІВ-ОСАДСЬКА ГРОМАДА І ГМІНА
ПОПЕЛУВ: НАЛАГОДЖУЄМО СПІВПРАЦЮ

З метою налагодження співпраці між Брош-
нів-Осадською громадою та гміною Попелув 
(воєводство Ополє Республіки Польща) деле-
гація з числа працівників селищної ради здій-
снила дружній візит у вказану сусідню країну. 

- З робочим візитом побували в громаді гміни 
Попелув, де ознайомились з діяльністю там-
тешнього органу місцевого самоврядування, 
здійснювали виїзди у заклади освіти та куль-
тури. Відтак відбулась зустріч із заступником 
керівника воєводства (віце-маршалком) Сю-
занною Донат-Касюрою та її помічницею Алі-

ною Дорош, на якій розглянуто можливості підписан-
ня договору про співпрацю. На офіційному рівні наша 
громада отримала дозвіл на укладання угоди. Саме ж 
підписання відповідних документів відбудеться згодом, 
очевидно, вже у наступному році з участю представників 
делегації гміни Попелув, - пояснив голова Брошнів-Осад-
ської громади Тарас Манорик.

Нагадаємо, що на початку червня ц. р. на рівні між-
державного співробітництва Брошнів-Осадська тери-
торіальна громада отримала гуманітарну допомогу з-за 
кордону від громад міста Ilvesheim (Німеччина) та міста 
Checy (Франція), що стало своєрідним стартом для побу-
дови і подальшого розвитку партнерських сосунків. «А це 
- надія на співпрацю між дружніми країнами, які в особ-
ливо тяжкий для України воєнний час проявляють жести 
доброї волі, демонструють нам своє розуміння та благо-
родність вчинків», - підкреслює Тарас Манорик. 

А також він сказав, що перша зустріч з гміною польсь-

кого міста Попелув приємно вразила. Делегацію тепло 
приймали, поляки переймалися проблемними питання-
ми, які нині гостро постали в нашій громаді. Аналізуючи 
зустрічі, Т. Манорик висловив міркування, що співпраця 
між нами та жителями гміни буде активною і продук-
тивною, а партнерство залишиться на довгі роки. Його 
зможемо реалізувати у широкому спектрі співпраці: че-
рез культурний та освітній проєкти, через господарську 
діяльність, а також через реалізацію грантових проєктів. 
Селищний голова переконаний, що громада гміни Попе-
лув воєводства Ополє буде гідним нашим партнером.

Делегація селищної ради повернулась на терени своєї 
громади, як мовиться, не з порожніми руками: привезли 
6,5 кіловатний генератор, який придбано за кошти грома-
ди Попелув з дольовою участю нашого фінансування.

Слід зазначити, що під час візиту в Польщу Брошнів- 
Осадська делегація зустрічалась з українськими пересе-
ленцями, які тимчасово проживають у сусідній країні. 
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ЗАСНОВНИК:

ГРАНТ ЗА ВАКЦИНАЦІЮ
КНП «Брошнівська місь-
ка лікарня», директором 

якої Олександр Монюк, 
вперше взяла участь і стала 

переможцем гранту, який 
відбувся у рамках реалізації 

проєкту  Дитячого фонду 
ООН (ЮНІСЕФ) під назвою 

«Посилення реагування 
на надзвичайні ситуації 

шляхом розбудови потен-
ціалу національних органів 

влади, місцевих громад, 
організацій громадянського 

суспільства та медичних 
працівників».

Загалом бажаючих серед 
медзакладів взяти участь 
у гранті було дуже багато, 
проте пріоритетними стали 
ті, які мали високі показни-
ки вакцинації населення. 
По нашій КНП тільки по 
захворюваності на ковід-19 
з початку епідемії і станом 
на 9 листопада ц. р. загалом 
вакциновано 7304 особи. 
Протягом трьох останніх 
місяців, до речі, показник 
вакцинації від ковід-19 
та від інших інфекційних 
хворіб значно підвищився», 
– пояснив Олександр Мо-
нюк.

Отож, КНП «Брошнівська 
міська лікарня» стала пе-
реможницею, і, виконавши 

відповідні умови, отрима-
ла грант у розмірі 45 тисяч 
гривень!

У пунктах, які стосували-
ся умов виконання гран-
ту, значилось те, що ми не 
можемо взяти кошти чи, 
наприклад, отримати на 
цю суму медикаменти чи 
медичне обладнання. Тому 
для нашого закладу вияви-
лися прийнятними пункти, 
які стосуються створення 
комфортних умов для ме-
дичних працівників та для 
відвідувачів поліклініки. 
Таким чином, на вказану 
вище суму лікарня прид-
бала дві шафи для збері-
гання медикаментів та два 
телевізори, які розмістимо 
у поліклінічному відділі 
на так званій первинці, та 
у дитячому відділі», – по-
яснила головна медсестра 
КНП «Брошнівська міська 
лікарня» Вікторія Марцін-
ковська, яка й була ініціа-
тором участі медзакладу в 
грантовому проєкті.

Новопридбані речі осу-
часнять нашу лікарню і ста-
нуть корисними для відвіду-
вачів закладу: на смарт-ТВ 
транслюватимуть не тільки 
мультики для дітей, а й кори-
сну інформацію для дорослих.

Освіта

Кращим учням – грошові премії 
від селищного голови!

Тарас Манорик, голо-
ва Брошнів-Осадської 

селищної ради підписав 
наказ «Про нагородження 

здобувачів освіти». Загалом 
грошові премії від селищ-
ного голови отримали 16 
школярів, які продемон-

стрували високий рівень 
знань і стали переможця-

ми конкурсів, олімпіад, і 
отримали високі бали на 

національному мульти-
предметному тесті. 

Зокрема, 4 тис. грн ви-
плачено переможниці 4 
етапу ХІІ Міжнародного 
мовно-літературного кон-
курсу учнівської та сту-
дентської молоді ім. Тараса 
Шевченка, учениці 5 класу 
Брошнів-Осадського лі-
цею Тетяні Ткачук. 

По 1 тис. грн отримали 
учні, які зайняли призові 
місця з одного предмету 
на ІІІ етапі Всеукраїнських 
олімпіад з базових дисци-
плін: 

-Юлія Кравців (україн-
ська мова та література, 3 
місце, Брошнів-Осадсьий 
ліцей), 

-Вероніка Проців (ма-
тематика, 3 місце, Брош-

нів-Осадський ліцей), 
-Аліна Марко (трудове 

навчання, 3 місце, Брош-
нів-Осадський ліцей). 

По 2 тис. грн – за зайняте 
призове місце з двох пред-
метів:

-Руслан Струтинець (хімія, 
3 місце, Брошнівська гімна-
зія),

-Руслан Струтинець (історія, 
3 місце, Брошнівська гімна-
зія),

-Віталій Дацко (математи-
ка, 2 місце, Брошнів-Осад-
ський ліцей),

-Віталій Дацко (географія, 
3 місце, Брошнів-Осадсь-
кий ліцей).

Нагороджено здобувачів 
освіти Брошнів-Осадсько-
го ліцею, які отримали 200 
балів з одного предмету 
національного мультипред-
метного тесту, премією у 
розмірі 3 тис. грн:

-Вікторію Гандзюк, Брош-
нів-Осадський ліцей,

-Вікторію Задарко, Брош-
нів-Осадський ліцей,

-Антоніну Гуцуляк, Брош-
нів-Осадський ліцей,

-Вероніку Проців, Брош-
нів-Осадський ліцей.

Нагороджено здобувача 

ХУДОЖНЯ ГІМНАСТИКА?
…А дівчаткам це подобається

У той час, коли хлоп-
чаки більше схильні до 
таких видів спорту, як, 
наприклад, греко-рим-
ська боротьба чи бокс, 
дівчатка більше по-
любляють, як то ка-
жуть, спорт красивий. 
Скажімо, художню 
гімнастику, різні види 
танців, які впливають 
на формування гар-
ної постави, пластики, 
граціозності. З іншого 
боку, без перебільшен-
ня, спорт і мистецтво 
відволікають наших 
дітей від надмірного 
«сидіння в Інтернеті», 

Усе найкраще — дітям!

освіти Брошнів-Осадсько-
го ліцею, яка отримала 200 
балів з двох предметів на-
ціонального мультипред-
метного тесту, премією у 
розмірі 5 тис. грн:

-Ольгу Малиневич, Брош-
нів-Осадський ліцей.

Нагороджено здобувачів 
освіти Брошнів-Осадсько-
го ліцею, які отримали 194 
бали з одного предмета на-
ціонального мультипред-
метного тесту, премією у 
розмірі 1 тис. грн:

-Олександра Чошка, Брош-
нів-Осадський ліцей,

-Ярослава Плахетка, Брош-
нів-Осадський ліцей. 

Нагороджено здобувача 
освіти Брошнів-Осадсько-
го ліцею, яка отримала 194 
бали з трьох предметів на-
ціонального мультипред-
метного тесту, премією у 
розмірі 2 тис. грн:

-Роксолану Бурбелу, Брош-
нів-Осадський ліцей.

Грошові премії виплачено 
відповідно до цільової про-
грами «Обдарована молодь» 
на 2021 – 2023 роки (№38-
2/2020) з метою стимулю-
вання інтелектуально обда-
рованих дітей та молоді.   

а таки додають плюсів до здо-
рового способу життя.

Ось так працюють над собою 
дівчатка у Брошневі-Осаді, 

поєднуючи у єдине поняття 
красиве і корисне… Їм подо-
бається, а батьки ….ну про-
сто задоволені!


